
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1 (B 65), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 31. januar 2025. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mike Villa Fonseca (UFG). 

 

Spørgsmål nr. 1:  

”Vil ministeren sende udvalget Styrelsen for Patientsikkerheds undersøgelse af, om 

ambulancebehandlere og paramedicinere skal tildeles forbeholdt 

virksomhedsområdet?” 

 

Svar: 

Styrelsen for Patientsikkerhed har efter anmodning fra Indenrigs- og 

Sundhedsministeriet til brug for ministerens stillingtagen til besvarelse af 

beslutningsforslaget undersøgt og vurderet det faglige behov for at tildele 

ambulancebehandlere og paramedicinere et forbeholdt virksomhedsområde. 

 

Styrelsen for Patientsikkerheds bidrag til Indenrigs- og Sundhedsministeriet er 

vedlagt. Som det fremgår af vurderingen, finder styrelsen ikke umiddelbart et 

patientsikkerhedsmæssigt behov for, at ambulancebehandlere og paramedicinere får 

et forbeholdt virksomhedsområde 

 

Styrelsen for Patientsikkerhed har i forlængelse af vurderingen præciseret, at 

styrelsen ikke i forbindelse med sin undersøgelse har foretaget en konkret faglig 

vurdering af hver enkelt af de lægeforbeholdte opgaver, som ambulancebehandlere 

og paramedicinere udfører, og at styrelsen ikke finder det nødvendigt at foretage 

yderligere undersøgelser, da der ikke vurderes at være et patientsikkerhedsmæssigt 

behov. 
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